

AWARD CITATION

1. *Red Star* Surname, name and middle name GURO VIKTOR PLATONOVICH
2. Rank Captain
3. Position and unit Commoner of the radio company, 59 separate signalling regiment.
- is recommended for order "PATRIOTIC WAR II CLASS"
4. Birth year 1918
5. Nationality Ukrainian
6. Party membership VKP(b) member candidate since 194
7. Participation in the civil war and later in defence of USSR, in Patriotic war In Patriotic war since 07 July 1942 on Voronezh front.
8. Wounds and contusions None
9. In Red Army service since 1937
10. Drafted by which induction station Kiev military commissariat
11. Awardee's and his family permanent home address *intentionally obscured*

I. Brief and specific description of the personal feat or merits

Comrade GURO has been serving in the regiment from the day of its formation. As the radio company commander, he proved himself as an efficient manager, decisive and demanding officer. When the training company was organised, comrade GURO was assigned to be the commander due to his all-round competences and high military culture. He efficiently utilised his assets and established effective training and education programs for the cadets. As the result of 4 months hard work, completely untrained young women were trained to be qualified signals specialists - telegraphists and radio operators.

Occupying the office of the radio company commander, comrade GURO achieved good combat cohesion among the unit personnel as a whole and among the radio crews specifically. He pays special attention to the equipment maintenance, which keeps his technical assets always in operational condition.

Comrade GURO maintained effective work and training programs for his subordinate and himself daily raises his specialist proficiency. Thanks to his persistent work, the radio communication link between the front headquarters and the subordinate units is always stable and reliable.

Comrade GURO deserves state award order "PATRIOTIC WAR II CLASS".

Commander of 59 separate signalling regiment

17 October 1943

Lt. Colonel *signature* /RUDENKO/

Conclusion of the superiors

He deserves order "PATRIOTIC WAR II CLASS"

Head of the signalling of the Voronezh front

Mj. General of signalling corps *signature* /NOVINITSKY/

20 October 1943

Conclusion of the Front Military Council

Conclusion of the award commission

Award record

Awarded with order "RED STAR" by the decree # 207/n issued by 364 rifle "Tosno" division on 14 November 1943.

Head of the 3rd section of personnel department of 1 Ukrainian front

Major of administrative corps *signature* /SAZHIENKO/

11845

11691

Наградной лист.

1. Фамилия, имя и отчество - Г У Р О Виктор Платонович.
2. Военное звание - капитан.
3. Должность, часть - командир Радиороты 59 отдельного полка связи.
Представляется к правительственной награде - орденом "ОТЕЧЕСТВЕННОЙ ВОЙНЫ II-й СТЕПЕНИ".
4. Год рождения - 1918. 5. Национальность - украинец.
6. Партийность - кандидат в члены ВКП/б/.
7. Участие в гражданской войне, последующих боевых действиях по защите СССР и отечественной войне /где, когда/ - участник Отечественной войны с 7 июля 1942 года на Воронежском фронте.
8. Имеет ли ранения и контузии в отечеств. войне - не имеет.
9. С какого времени в Красной Армии - с 1937 года.
10. Каким РКВ призван - Киевским.
11. Постоянный домашний адрес представляемого к награждению и его семьи -

Краткое, конкретное изложение личного боевого подвига или заслуг.

Тов.ГУРО в полку служит с момента его формирования. Работая в должности командира радиороты, проявил себя хорошим организатором, волевым и требовательным командиром. При сформировании Учебной роты тов.Гуро, как всесторонне развитый и обладающий большой военной культурой командир, был назначен на командование учебной ротой. Он правильно поставил учебу курсантов и воспитательную работу с ними. В результате 4-хмесячной упорной работы из совершенно необученных девушек были подготовлены квалифицированные специалисты связи - телеграфисты и радисты.

Работая командиром Радиороты, тов.ГУРО добился хорошей сплоченности экипажей радиий и подразделений в целом. Много уделяет внимания технике, благодаря чему материальная часть всегда в исправном состоянии.

Тов.ГУРО правильно организует работу и учебу своих подчиненных и сам повседневно совершенствует свои знания по специальности. Благодаря его настойчивой и упорной работе радиосвязь штаба фронта с подчиненными соединениями работает устойчиво и бесперебойно.

Тов.ГУРО достоин правительственной награды - орденом "ОТЕЧЕСТВЕННОЙ ВОЙНЫ II-й СТЕПЕНИ".

Командир 59 ОПС
подполковник

/Гуденко/.

"17" октября
1943 года.

Заключение вышестоящих начальников.

Достоин Правительственной награды
орденом "Отечественной войне 2 степени"

Начальник Управления Связи
Воронежского фронта
Генерал-майор Войск Связи

Удовольствие

/Новиницкий/

"20" октября 1943 года

Заключение Военного Совета фронта.

Заключение наградной комиссии Н.К.О.

Отметка о награждении.

*Григорий Васильевич 1 ч. ф. и 2 ч. ф. от
14.11.43 Награжден орд. "Красная Звезда"*

Нал. 3 отг. Ок. 1 ч. ф.

*майор *А. А. Мещеряков**